



■ سمير ناس: زيادة آفاق التجارة والاستثمار مع طاجيكستان

وأشار إلى أن "الغرفة" كممثل للقطاع الخاص على اتم الاستعداد لبحث فرص الشراكة والتعاون التجارية مع جمهورية طاجيكستان واستقطاب الاستثمارات وتبادل الخبرات بهدف تحقيق مزيد من المكاسب للقطاع الخاص والاقتصاد الوطني.

من جانبه عبر سفير جمهورية طاجيكستان عن اعتزازه بالصدقة بين البحرين وطاجيكستان وبالتقارب الثقافي والاجتماعي بين البلدين الصديقين. وشدد على حجم الفرص التجارية في مجالات الأمن الغذائي والسياحة والطاقة، وإمكانية تنشيط التجارة والاستثمارات وزيادة التعاون الاقتصادي بين البلدين الصديقين.

المصدر (موقع غرفة تجارة وصناعة البحرين، بتصرف)

أشاد رئيس غرفة تجارة وصناعة البحرين، سمير عبد الله ناس، بالعلاقات الدبلوماسية والاقتصادية التي تربط مملكة البحرين بجمهورية طاجيكستان، مؤكداً تطلع الغرفة لزيادة آفاق التجارة البينية بين البلدين لاسيما في ظل المقومات والفرص الاستثمارية الواعدة بين البلدين.

جاء ذلك خلال استقباله ببيت التجار سفير جمهورية طاجيكستان لدى مملكة البحرين والمقيم في أبو ظبي بهادور محمود زوده شريفي. حيث استعرض ناس عدداً من التصورات والمقترحات التي من شأنها المساهمة برفع معدلات التجارة البينية، مؤكداً على ما تتميز به البيئة الاستثمارية في المملكة من محفزات وتسهيلات عديدة تمنحها للمستثمرين، كما تتميز بالأيدي العاملة المدربة والماهرة وانخفاض الكلفة التشغيلية، وتعتبر بوابة هامة لدخول أسواق المنطقة.

■ Samir Nass: Increasing the Prospects for Trade and Investment with Tajikistan

The President of the Bahrain Chamber of Commerce and Industry, Samir Abdullah Nass, praised the diplomatic and economic relations linking the Kingdom of Bahrain with the Republic of Tajikistan, he stressed the Chamber's aspiration to increase the prospects for intra-regional trade between the two countries, especially in light of the promising investment opportunities and potentials between the two countries.

This came during his meeting at the House of Traders, the Ambassador of the Republic of Tajikistan to the Kingdom of Bahrain and residing in Abu Dhabi Bahadur Mahmoud Zodeh Sharifi. Where people reviewed a number of perceptions and proposals that would contribute to raising the rates of inter-trade, emphasizing the many incentives and facilities that characterize the investment environment in the Kingdom for investors, it is also characterized by trained and skilled workforce and low operational cost, and is considered an

important gateway to entering the region's markets.

He pointed out that the "Chamber", as a representative of the private sector, is ready to discuss opportunities for partnership and commercial cooperation with the Republic of Tajikistan, attract investments and exchange experiences in order to achieve more gains for the private sector and the national economy.

For his part, the Ambassador of the Republic of Tajikistan expressed his pride in the friendship between Bahrain and Tajikistan and in the cultural and social rapprochement between the two friendly countries. He stressed the size of trade opportunities in the areas of food security, tourism and energy, and the possibility of stimulating trade and investments and increasing economic cooperation between the two friendly countries.

Source (BCCI Website, Edited)



■ ارتفاع احتياطات قطر الأجنبية 2.6 في المئة

وتتكون الاحتياطات الرسمية القطرية من أربعة مكونات رئيسية هي: السندات وأذونات الخزينة الأجنبية، والأرصدة النقدية لدى البنوك الأجنبية، ومقتنيات الذهب، وودائع حقوق السحب الخاصة، وحصة دولة قطر لدى صندوق النقد الدولي.

في المقابل، انخفضت الأرصدة لدى البنوك الأجنبية بنحو 39.389 مليار ريال إلى مستوى 13.570 مليار ريال بنهاية فبراير 2022 مقارنة بنفس الفترة من العام الماضي. كما انخفض مخزون الذهب مع نهاية فبراير 2022 بنحو 169 مليون ريال إلى 11.339 مليار ريال.
المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصريف)

ارتفعت الاحتياطات الدولية، والسيولة بالعملة الأجنبية لدى مصرف قطر المركزي بنسبة 2.6 في المئة، لتبلغ 210.395 مليارات ريال (نحو 57.8 مليار دولار) في فبراير (شباط) 2022، مقابل 204.912 مليارات ريال خلال ذات الفترة من العام 2021.

وبيّنت الأرقام الصادرة عن المركزي القطري، ارتفاع الاحتياطات الرسمية مع نهاية شهر فبراير 2022 على أساس سنوي بنحو 4.478 مليارات ريال لتبلغ 153.207 مليار ريال، مدفوعة بارتفاع أرصدة المركزي من السندات وأذونات الخزينة الأجنبية بنحو 40.524 مليار ريال إلى مستوى 122.797 مليار ريال.

■ Qatar's Foreign Reserves Rise by 2.6 percent

International reserves and foreign currency liquidity at Qatar Central Bank increased by 2.6 percent, to reach 210.395 billion riyals (about 57.8 billion dollars) in February 2022, compared to 204.912 billion riyals during the same period in 2021.

The figures issued by the Qatar Central showed an increase in official reserves by the end of February 2022 on an annual basis by about 4.478 billion riyals to reach 153.207 billion riyals. Driven by the rise in the Central Bank's balances of foreign bonds and treasury bills by about 40.524 billion riyals to the level of 122.797 billion riyals.

Qatar's official reserves consist of four main components: foreign bonds and treasury bills, cash balances with foreign banks, gold holdings, Special Drawing Rights deposits, and Qatar's share in the International Monetary Fund.

On the other hand, balances with foreign banks decreased by 39.389 billion riyals to the level of 13.570 billion riyals by the end of February 2022 compared to the same period last year. The gold stock decreased by the end of February 2022 by about 169 million riyals to 11.339 billion riyals.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



■ السودان يوحد سعر صرف الجنيه بعد تراجع قيمته الفعلية

"القرارات الاقتصادية تضمنت توحيد سعر صرف الجنيه السوداني مقابل الدولار، وتأمين انسياب المواد البترولية لضمان استقرار الإمداد الكهربائي وتسهيل إجراءات توفير احتياجات شهر رمضان المعظم بشكل عاجل". ويأتي قرار التوحيد، بعد تراجع كبير في سعر صرف الجنيه السوداني، عند 570 جنيهاً، مقارنة مع 375 جنيهاً في فبراير 2021. وحدد بنك السودان المركزي متوسط السعر التأشير للدولار بـ446 جنيهاً، فيما لم يعلن عن الصرف الموحد الجديد بعد.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

أقرت اللجنة العليا للطوارئ الاقتصادية في السودان، عدّة قرارات لمعالجة التحديات الاقتصادية وتحسين أوضاع المواطنين، من بينها توحيد سعر صرف الجنيه السوداني مقابل الدولار، وذلك بعد أسابيع على بدء تراجع قيمة الجنيه مرة أخرى في السوق السوداء.

وأدى أعضاء اللجنة العليا للطوارئ الاقتصادية القسم أمام نائب رئيس مجلس السيادة الانتقالي رئيس اللجنة الفريق أول محمد حمدان دقلو، وعقدت اجتماعها الأول.

وأوضح وزير الثقافة والإعلام المكلف بالسودان جراهام عبد القادر، أنّ

■ Sudan Unifies the Exchange Rate of the Pound after its Actual Value Depreciated

The Higher Committee for Economic Emergencies in Sudan has approved several decisions to address economic challenges and improve the conditions of citizens, among them is the unification of the Sudanese pound's exchange rate against the dollar, weeks after the value of the pound began to decline again on the black market.

Members of the Higher Committee for Economic Emergencies took the oath before the Vice-President of the Transitional Sovereignty Council, Chairman of the Committee, Lieutenant-General Muhammad Hamdan Daglo, and held its first meeting.

The Minister of Culture and Information in charge of Sudan, Graham Abdel Qader, stated that "The economic decisions

included unifying the exchange rate of the Sudanese pound against the dollar, and ensuring the flow of petroleum materials to ensure the stability of the electrical supply and to facilitate the procedures for urgently providing the needs of the holy month of Ramadan."

The decision to unify comes after a significant decline in the Sudanese pound exchange rate, at 570 pounds, compared to 375 pounds in February 2021. The Central Bank of Sudan set the average indicative price of the dollar at 446 pounds, while the new unified exchange has not yet been announced.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)